

DOI: 10.18572/1812-3791-2020-12-59-64

Императивные рекомендации: правовые позиции Конституционного Суда РФ об оценке доказательств

Махтыук Святослав Олегович,

аспирант кафедры уголовного процесса

Московской академии Следственного комитета Российской Федерации,

заместитель руководителя третьего отдела по расследованию особо важных дел

следственного управления Следственного комитета Российской Федерации по Калужской области

makhtyuk@gmail.com

Автор предлагает к рассмотрению анализ актуальных решений Конституционного Суда РФ, затрагивающих вопросы оценки доказательств в уголовном судопроизводстве. В работе определены место и роль Конституционного Суда РФ и его решений в уголовно-правовой системе. Проанализированы правовые позиции Конституционного Суда РФ по вопросам оценки доказательств. Автором на основе рассмотренных решений предложены конкретные практические рекомендации по решению правовых вопросов в судебно-следственной практике.

Ключевые слова: оценка доказательств в уголовном судопроизводстве, решения Конституционного Суда РФ, недопустимые доказательства, судебное толкование, судебный прецедент.

Imperative Recommendations: Legal Views of the Constitutional Court of the Russian Federation on Evidence Evaluation

Makhtyuk Svyatoslav O.

Postgraduate Student of the Department of Criminal Procedure of the Moscow Academy of the

Investigative Committee of the Russian Federation

Deputy Head of the Third Major Case Investigation Department of the Investigative Directorate of the

Investigative Committee of the Russian Federation for the Kaluga Region

The author proposes for consideration an analysis of the current decisions of the Constitutional Court of the Russian Federation, concerning the assessment of evidence in criminal proceedings. The work defines the place and role of the Constitutional Court of the Russian Federation and its decisions in the criminal law system. Analyzed the legal positions of the Constitutional Court of the Russian Federation on the assessment of evidence. On the basis of the considered decisions, the author offers specific practical recommendations for resolving legal issues in judicial and investigative practice.

Keywords: evaluation of evidence in criminal proceedings, decisions of the Constitutional Court of the Russian Federation, inadmissible evidence, judicial interpretation, judicial precedent.